
Referat dialogforum 09.10.2023 1. semester – ENS23 
 

Til stede: Uddannelsesleder Anne Vollen Rafn, underviser Michelle Holk samt hold ENS23 

 

Introugen og den første måned: 

- De første dage – det at komme ud på stjerneløb var rigtig godt.  

- Godt at spise frokost sammen med underviserne i undervisningslokalet de første dage. 

- Mono- og tværrus har været godt.  

- Ergo-oplympiade har været rigtig godt. 

- De første 14 dage var der smæk på. Måske fokus på at få klemt en studiedag eller to ind i introugen. 

- Råd til Anne: ”Sig til de studerende at hun er klar over, at det er hårdt den første tid”. Bare det at 

lederen er kar over det og anerkender det er rart. 

- Godt at der ikke har været grænseoverskridende aktiviteter 

- Rigtig goddt med en buddy-ordning – gør det ikke så skræmmende. ”Fortsæt med det.” 

- Mangler en tvær-rus for kun fys og ergo. Ville være godt, hvis det er bliver placeret tidligt, så de 

allerede ved første samundervisning har set nogle af dem. 

- Godt at alle undervisere kommer og laver ”tegn-til-tale-Tania”. 

- Ros til underviserne – fedt at de er engageret og kompetente, og at de hopper ind og deltager, når 

der mangler nogle i grupperne. 

 

Samundervisning med fys 

- De studerende oplever, at der har været udfordringer ved samundervisning med fysserne, fordi de 

ikke var på samme niveau i anatomi-undervisningen. De studerende giver udtryk for, at det giver 

god mening at mødes med fysserne allerede på 1. semester. En anden mener, at det måske kunne 

være bedre, hvis det lå senere henne på uddannelsen. Det gik noget bedre, at når der har været 

undervisning i professionelle studiegrupper. Det vigtigste er bare, at både fys og ergo have det 

samme udgangspunkt. Det kræver hård rammesætning fra undervisernes side. De studerende er 

heldigvis blevet grebet, og det var godt. 

 

Trivsel og sammenhold på holdet 

- En giver klassen ros – folk er gode til at høre hinanden ad, hvordan det går. 

- En siger: *Dejligt at vi allerede føler, at vi har kendt hinanden altid. At man ikke skal stresse over det, 

men at så kan koncentrere sig om det faglige.” 

 

 

Praktik 

- Forsikring ift. praktik? Forvirring omkring hvem der skal sørge for det? Skal de selv det? Bør skolen 

ikke have forsikring for de studerende? Anne vender den med Nesli, som vender tilbage til holdet. 

Holdet ønsker at få det at vide før næste intro til klinisk undervisning. 



 

Orientering fra ledelsen 

- Fremadrettet – på 2. semester ønsker uddannelsen, at børneforløbet bliver samundervisning. Der 

er stor spredning på ETCS ift. naturvidenskabelige og humanvidenskabelig 

- Opfordring fra Anne - Kontakt underviserne eller Anne, hvis det er svært på hjemmefronten. 

Absalon ønsker at komme de studerende i møde, hvis tingene bliver svært. Absalon vil de 

studerende rigtig gerne 

- Orientering af besparelser og fyringsrunde i sommers + udlån af undervisere til andre uddannelser 

- Annes oplevelse af holdet – god vibe. 

 

Valgte repræsentanter til dialogforum i uge 50, 2023: 

- Lars og Julie 

 

 

 


